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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for, hvilke IT-systemer der, jf. ”Et nyt skattevæsen”, vil blive 

lagt over på den statslige lånramme. 

 

 

Svar 

Siden 2007 er det fremgået af de statslige budget- og bevillingsregler, at investeringer i it-

systemer skal finansieres over den statslige låneramme. Derfor finansieres alle SKATs it-

systemer på denne vis. 

 

Den statslige låneramme anvendes af hovedparten af de statslige institutioner til at finan-

siere anlægsinvesteringer, herunder også it-systemer. Ved at lånefinansiere anlægsinveste-

ringer fordeles omkostningerne ved investeringen ud på flere år. Udover at opnå mere 

retvisende regnskaber, fordi omkostninger afspejler det løbende forbrug af aktiver og ikke 

éngangsinvesteringer i tilfældige år, betyder låneordningen også, at en institution ikke skal 

anvende en uforholdsmæssig stor del af sin bevilling i ét enkelt år på en omkostningstung 

investering på bekostning af sine øvrige aktiviteter.  

 

På nuværende tidspunkt er det konstateret, at det er nødvendigt med investeringer i it-

systemer i forbindelse med det nye ejendomsvurderingssystem, det nye inddrivelsessy-

stem samt investeringer som følge af implementering af EU’s toldkodeks. I forbindelse 

med det igangværende analysearbejde af organisering af det nye skattevæsen kan det vise 

sig, at der er behov for yderligere it-investeringer.  
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